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مدیرعامل اتحادیه شرکت های تعاونی آبزیان 
خوزســتان با بیان اینکه ۷۰ درصد از مجتمع 
راکد شده است،  آبادان  پرورش میگو چوئبده 
گفت: پرورش دهنــدگان آبزیان برای رونق در 
تولید نیازمند تسهیلات بدون بهره و یا با بهره 

کمتر از ۴ درصد هستند.
علی معلــم درباره مهم ترین مشــکل شــیلات 
خوزستان اظهار داشت: امسال مجتمع پرورش میگو 
چوئبده آبادان درگیر بیماری لکه سفید شد و آسیب 

قابل توجهی را در مزارع پرورش میگو ایجاد کرد.
وی با اشــاره به اینکه بیماری لکه ســفید از سال 
81 در مجتمــع پرورش میگو آبادان بروز پیدا کرد و 
تاکنون این بیماری در مجتمع نهادینه شــده است، 
افزود: امســال تولید 1500 تن میگو پیش بینی شده 
بود اما متاســفانه با بروز بیماری و ایجاد تلفات قریب 

به 700 تن میگو صید شد.
مدیرعامــل اتحادیه شــرکت های تعاونی آبزیان 
خوزســتان گفت: بیمه محصولات کشاورزی در بیمه 
کــردن برخی مــزارع به تعهدات خــود عمل نکرده 
و همچنیــن بیمه محصــولات کشــاورزی تاکنون 
خسارت های مربوط به دوره های گذشته مزارع بیمه 

شده را پرداخت نکرده است.
وی با بیان اینکه بیمه محصولات کشــاورزی در 
بخــش حمایتی عملکرد ضعیفــی دارد، عنوان کرد: 
تولیدکننده انتظــار دارد برای تولید، به موقع تامین 
نقدینگی شود اما اعتباراتی که اکنون از طریق سیستم 
بانکی توزیع می شود با سودهای بالا هستند که برای 

بخش تولید غیراقتصادی است.
معلم  افزود: لازم است بانک ها وام های بدون بهره 
یا با بهره های کمتر از 4 درصد به بخش کشــاورزی و 
میگو اختصاص دهند تا پرورش دهندگان بتوانند وارد 
عرصه تولید شوند در غیر این  صورت متضرر و از صحنه 

تولید حذف می شوند.

نماینده مردم بشرویه، طبس، فردوس و سرایان 
در مجلس شــورای اســلامی از بخشودگی سود و 
کارمزد و جریمه وام های کشــاورزان خسارت دیده 

استان خبر داد.
محمدرضا امیرحسنخانی اظهار داشت: سود و کارمزد و 
جریمه وام های کشاورزان خسارت دیده استان بخشیده شده 
است و این کمک ها از محل حوادث غیرمترقبه انجام شده 
است و اصل وام آنان به مدت سه سال استفاده می شود.وی 
گفت: باید مسئولان امر آمار آسیب های کشاورزی و دامداری 
و دیگر خسارات وارد شده از خشکسالی و سرمازدگی و میزان 
آن در اسرع وقت را به ما اعلام کنند تا هر کدام را از محل 
خودش پیگیری کنیم.امیرحسنخانی بیان کرد: با توجه به 
اینکه بشرویه قطب کشاورزی استان خراسان جنوبی است اما 
متأسفانه خیلی عقب است باید مشکلات این شهرستان ویژه 
دیده شود. نماینده مردم بشرویه، طبس، فردوس و سرایان 
در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: نباید اعتبارات بدون 
برنامه هزینه شــود و باید کشاورزان در نحوه مصرف آب و 

مکانیزه کردن کشاورزی آموزش های لازم را ببینند.

استاندار خراسان  رضوی از اختصاص بودجه 
۱۷۰ میلیارد  تومانی برای حاشــیه شهر مشهد 

خبر داد.
علیرضــا رشــیدیان در جریان بازدیــد خود از 
پروژه های اجرایی شــهرداری مشهد در حاشیه این 
شهر اظهار داشت: این بودجه به غیر از اعتباری است 
که برای سامان دهی کشف رود پیش بینی شده است.

وی تصریح کرد: مدیریت شهری مشهد گام های 
خوبی را برای ســامان دهی حاشیه شهر برداشته و به 
 نوعی سرانه خدمات رســانی در این محدوده به  طور 

فزاینده ای افزایش پیدا کرده است.
استاندار خراسان  رضوی گفت: 62 بوستان توسط 
شــهرداری مشهد در حاشیه شهر در حال اجراست و 
همچنین ساخت ساختمانی بزرگ در منطقه گلشهر 
برای اسکان شهروندان از دیگرکارهای قابل قبولی است 
که توســط شهرداری مشهد انجام شده است و امروز 
اتفاقات بسیار خوبی برای کمک به مردم حاشیه نشین 

رقم خورده است.
وی با ابراز تاسف از اینکه یک عقب ماندگی تاریخی 
در حوزه حاشــیه شهر مشهد در طول زمان به وجود 
آمده اســت اذعان کرد: شکل گیری حاشیه نشینی در 
8 پهنه و 66 محله، اتفاق ناگواری است که در سالیان 
متمادی شکل گرفته و تا سامان دهی آن به زمان نیاز 
داریــم و باید برای این مردم هــر چه در توان داریم 

کمک کنیم.

همدان- خبرنگار کیهان:
معاون هماهنگ کننده سپاه انصارالحسین)ع( استان همدان 
گفت: کیهان، برترین رسانه فعال در خط ولایت و انقلاب است.

ســرهنگ پاسدار مصطفی رســتمی در دیدار از دفتر سرپرستی 
روزنامه کیهان در استان همدان افزود: کیهان روزنامه بزرگی است که 
تحت هر شرایطی از حق و حقیقت و گفتمان انقلابی دفاع کرده و حتی 
در سخت ترین شرایط یک قدم از مواضع خود عقب نشینی نکرده است.

وی ادامــه داد: این روزنامه و کســانی که در آن قلم می زنند، در 
راه دفــاع از ولایت و رهبری، ارزش های اســلامی و انقلاب و به ویژه 

بصیرت افزایی در جامعه قدم برمی دارند.
رستمی خاطرنشان ساخت: در شرایطی که هجمه های رسانه ای 
دشــمنان و بیگانگان و عناصر داخلی آنها علیه ارزش ها و آرمان های 
انقلاب اســلامی و شخصیت های برجســته انقلابی ما، امروز بیش از 
گذشته شــدت یافته است، وجود رسانه هایی همانند روزنامه ارزشی 
کیهان و مطالب پرمحتوا و تحلیل های عمیق آن، بســیار ضروری به 

نظر می رسد.
وی اضافه کرد: کیهان در همه دوران انقلاب اســلامی و به ویژه 
در جریان فتنه 88 تا به امروز، نقش مهمی را در روشــنگری مردم و 

شناساندن چهره واقعی فتنه گران داخلی و خارجی ایفا کرده است.
وی یادآور شــد: امیدواریم این روزنامه ارزشی و انقلابی همچنان 
در پیمودن راه حق ثابت قدم و اســتوار مانده و با قدرت و صلابت به 

کار خود ادامه بدهد.

بندرعباس - خبرنگار کیهان:
گفت:  بنیاد مســتضعفان کشــور  رئیس 
35۰و احد مســکونی به ساکنان نایبند جنوبی 

بندرعباس به صورت رایگان اهدا شد. 
محمد ســعیدی کیا افزود: محلــه نایبند جنوبی 
بندرعباس یکی از محلات قدیمی بندرعباس اســت 
که ســاکنان آن از چندین ســال و از زمانی که آب و 
برق وجود نداشــته در این محله سکونت داشته اند و 
واگذاری این اراضی از خواسته های چندین ساله مردم 
این محله که از اقشــار ضعیف و کــم درآمد جامعه 

هستند بوده است.
وی افزود: در مجموع تعداد 33 هزار فقره قرارداد 
واگذاری به مجموع متــراژ یک هزار و 400 هکتار و 
ارزش 430 میلیارد تومان در کشــور به اقشار ضعیف 
و کم درآمــد جامعه انجام شــده اســت.رئیس بنیاد 
مســتضعفان تصریح کرد: در حال حاضر مراحل 2 1 
طرح مصوب و انعقاد 5 طرح اشــتغالزایی در استان 
هرمزگان به پایان رسیده و طرح ها بر اساس تقاضای 
افراد قابل افزایش است. یادآور می شود در این مراسم 
به صورت نمادین اسناد 14 خانوار محله نایبندجنوبی 

بندرعباس واگذار شد.

نماینده مردم نکا، بهشهر و گلوگاه در مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه یک میلیون و ۴۰۰ 
هزار هکتار از جنگل های شمال از بین رفته است، 
گفت: اگر وضعیت به همین صورت ادامه پیدا کند 

تا 25 سال آینده جنگلی نخواهیم داشت.
علی محمد شــاعری گفت: برای جلوگیری از این 
روند مجلس ممنوعیت بهره برداری تجاری و صنعتی 
از جنگل ها را در سال سوم برنامه توسعه ششم تصویب 

کرده است.
وی همچنین به مباحث مطرح شده درباره انتقال 
آب دریای خزر به فلات مرکزی ایران اشاره کرد و گفت: 
مجلس شورای اسلامی این موضوع را هم در چارچوب 

برنامه ششم توسعه ممنوع کرده است.
رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی 
مجلس شورای اســلامی افزود: بیش از 10 درصد از 
مساحت تالاب بین المللی میانکاله خشک شده است.

شاعری هشــدار داد: اگر احیای سریع این تالاب 
در دستور کار قرار نگیرد، سرنوشتی همچون دریاچه 

ارومیه برای میانکاله رقم خواهد خورد.
نماینده شهرستان های شرقی مازندران در مجلس 
همچنین گفت: از خرداد ماه امسال که مجلس دهم 
فعالیتــش را آغاز کــرد تاکنون 70 طــرح با اعتبار 
450میلیارد تومان در شهرســتان های نکا، بهشهر و 

گلوگاه اجرایی و بهره برداری شده است.
شــاعری افتتاح مرحله اول آسفالت جاده بهشهر 
به بندر امیرآباد، بهره برداری از چهار مرکز بهداشتی، 
آســفالت 40 کیلومتر از راه های روستایی، خرید سه 
دســتگاه آمبولانس، چندین طرح هادی روســتایی،  
اختصاص یک هزار هکتار زمین به شــهرک صنعتی 
بهشهر و گلوگاه از زمین های بانک زمین، آبرسانی به 
12 روستای شرق مازندران و پیگیری تکمیل کمربندی 

نکا را از جمله این طرح ها معرفی کرد.

استاندار خوزســتان با ابراز تاسف از اینکه 
مردم بخش غیزانیه از آب آشــامیدنی سالم و 
بهداشتی برخوردار نیستند گفت: این در حالی 
است که این بخش به مرکز استان وصل است و 

مسیر سخت  گذری ندارد.
شریعتی یادآور شد:  در حال حاضر 23 کیلومتر از 
لوله های آب آشامیدنی غیزانیه که از پمپاژ شیبان آغاز 
و تا صخیریه ادامه دارد توسط شرکت آب و فاضلاب 
روســتای اهواز در حال اجرا  است ظرف 3 ماه آینده 

عملیات اجرایی آن به پایان می رسد.
وی تشریح کرد: حدود 40 کیلومتر راه روستایی 

بخش غیزانیه مشــکل دارد و روستائیان به شدت از 
مسیر روستایی رنج می برند.

شریعتی با اشاره به مسیر مشرحات از روستای تابع 
غیزانیه توضیح داد: مردم روستای مشرحات برای آمدن 
به سمت اهواز باید از مسیر آزادراه بگذرند و گذشتن از 
مسیر آزادراه برای مردم این روستا همراه با پرداخت 

هزینه های آزادراه است.
وی از مدیرکل راه و شهرســازی درخواست کرد: 
با توجه به اینکه مشــکلات 40 کیلومتر راه روستایی 
در زمان بارندگی به بالاترین حد خود خواهد رســید 
در کمترین زمان ممکن پیمانکار و کارهای مربوط به 

بازسازی راه روستایی غیزانیه را مشخص کند.
مقرر شــد ظرف 3 ماه آینده کل منطقه غیزانیه 
از آب شــرب کافی، سالم و بهداشتی برخوردار شود. 
شرکت گاز موظف شــد حدود 216 کیلومتر شبکه 
گازرســانی را طراحی شــده تا پایان ســال تحویل 

پیمانکار بدهد.
مقرر شد هزینه های بازسازی 40 کیلومتر راه های 
روستایی بین اســتانداری، مناطق نفت خیز جنوب، 
شرکت حفاری و پتروشیمی تقسیم شود از مصوبات 
دومین سفر استاندار به بخش غیزانیه 25 کیلومتری 

اهواز است.

نبود کد رهگیری در معاملات ملکی
مســئولان و اتحادیه های املاک بارها بر ضرورت استفاده از کد 
رهگیری در تمام معاملات ملکی در سراسر کشور تاکید و اعلام کرده اند 
هرگونه فروش یا اجاره ملکی بدون کد رهگیری قانونی نیست این مهم 
توسط بنگاه های معاملات ملکی در کیش نادیده گرفته می شود نبود 
کد رهگیری در معاملات ملکی در این جزیره جوی از بی اعتمادی و 
ناامنی روانی برای خریداران و اجاره کنندگان ملک فراهم آورده است.
جای دارد مســئولان ذی ربط تدابیری اتخاذ کنند تا در معاملات 

املاک در جزیره کیش کد رهگیری اعمال شود.
فریدون پری نژاد

جاده مرگ
جاده کنونی سرخس 52 سال پیش برای دسترسی ارتش به نقطه 
صفر مرزی احداث شــد. آن هم با زیرسازی ابتدایی که مناسب تردد 
خودروهای نظامی بود. به مرور زمان استفاده مردم از این جاده بیشتر 
شد و روی آن آسفالت ســرد ریختند. سال ها بعد که مردم اعتراض 
کردند آسفالت گرم روی همان آسفالت سرد ریختند اکنون این محور 
به جاده وحشت و مرگ تبدیل شده است. با توجه به وجود گمرک، 
ســد دوستی و پالایشگاه گاز با 100 حلقه چاه در سرخس، ضرورت 
ایجاب می کند محور 180 کیلومتری سرخس به بزرگراه تبدیل شود 

تا شاهد این همه حوادث ناگوار در این جاده 52 ساله نباشیم.
محمدعلی تمدن

تبریز- خبرنگار کیهان:
دانش آموزان کلاس ســوم دبستان »سنجش گران علوم« 
ناحیه ۱ تبریز، با امضای نامه ای، خواستار گنجاندن فداکاری 

آتش نشانان شهید پلاسکو، در کتاب فارسی شدند.
دانش آموزان دختر این مدرســه در نامه ای که در تابلوی اعلانات 
دبســتان نصب شــده، ضمن ابراز همدردی با خانواده های شهدای 
آتش نشــان نوشته اند، ما دانش آموزان کلاس سوم خواهان گنجاندن 

فداکاری شهدای آتش نشان در درس ششم )فداکاران( هستیم.«

بوشهر - خبرنگار کیهان:
مسئول واحد فراهم آوری اعضاء دانشگاه علوم پزشکی 
بوشهر گفت: اهداء اعضای نوجوان مرگ مغزی برازجانی به 

سه بیمار زندگی دوباره بخشید.
علیرضا باقری اظهار داشــت: عباس غانمی 13 ساله که به سبب 
تصادف دچار مرگ مغزی شــده بود پــس از تایید مرگ مغزی وی 
توسط کارشناســان خانواده اش با اهدای اعضای فرزندشان به دیگر 

بیماران موافقت کردند.
وی تصریح کرد: این نوجوان پس از تصادف و پس از تایید مرگ 
مغزی توسط کارشناسان با موافقت خانواده این نوجوان، گروه پیوند از 
شیراز به بوشهر اعزام شدند و دو کلیه و کبد وی برای پیوند اهدا شد.
باقری افزود: این نهمین مورد اهدا عضو بیماران مرگ مغزی در 
استان بوشهر طی سال جاری بوده در حالی که سال قبل این اهدای 

اعضا 3 بیمار بوده است.
وی با بیان اینکه اعضــای اهدایی هر کدام از این بیماران مرگ 
مغزی، جان سه تا چهار نفر را نجات داده، گفت: اکنون 25 هزار نفر 

در کشور منتظر دریافت عضو پیوندی هستند.

تبریز- خبرنگار کیهان:
درحال حاضر 5۰ هزار دســتگاه خودرو آلاینده در تبریز 
وجود دارد که موجب آلودگی هوای شهر و تشدید آن می شوند.

معاون عمرانی استانداری آذربایجان شرقی در شورای ترافیک تبریز 
گفت: شهرداری باید دوربین های کنترل خودروهای آلاینده نصب و 
عوامل راهنمایی و رانندگی نیز با صاحبان این خودروها برخورد کنند.

محمدصادق پورمهدی افزود: اتوبوس های فعال در تبریز آلودگی 
بسیاری دارند و نباید اتوبوس های آلاینده، در مرکز شهر فعال باشند.
وی گفت: 12 هزار دستگاه تاکسی در تبریز وجود دارد که 4 هزار 
دســتگاه برای نوســازی درنظر گرفته شده بودند که 2 هزار دستگاه 
نوسازی شد و بخشی نیز به دلیل مسائل مالی، قادر به نوسازی نبودند.

وی با اشاره به رفتار پارک بانان با مردم و انتقاد از آنان، این رفتارها 
را در شأن مردم ندانسته و افزود: بهترین راه اجرای طرح های پارکومتر 
روش اجرا به صورت مکانیزه است و اگر قدرت و اختیارات آن را داشتم 

پارک بانان را جمع آوری می کردم.

قائم شهر - خبرنگار کیهان:
باتقویت خطوط گازی ســه استان، مشکل افت فشار گاز 
استان مازندران برطرف شــد و با اختصاص 6 میلیون یورو 
اعتبار 53 کیلومتر باقیمانده خــط انتقال گاز دامغان به نکا 

تکمیل می شود.
نماینده مردم قائم شهر، سوادکوه، سوادکوه شمالی، سیمرغ و جویبار 
در مجلس گفت: با توجه به قطع گاز ترکمنستان به ایران که بخشی 
از گاز مازندران از این طریق تامین می شد تقویت فشار گاز از خطوط 
استان های خراسان، گلستان و گیلان باعث شد تا مازندران شاهد افت 

فشار گاز خصوصا در مصارف خانگی نشود.
سیدعلی ادیانی توجه زیرساختی جهت تامین گاز پایدار و مطمئن 
را دیگر اقدام اساسی در حل مشکلات افت و کمبود گاز در مازندران 
اعلام کرد و گفت: اجرای پروژه خط انتقال گاز دامغان به نکا به این 

نگرانی ها خاتمه می دهد.
وی تصریح کرد:  در اجرای این پروژه زیربنائی تاکنون 153 کیلومتر 
خط انتقال گاز دامغان به نکا انجام شــده است و 53 کیلومتر بقیه تا 

قبل از زمستان سال 96 تکمیل و آماده بهره برداری می شود.

نماینده مردم خرم آباد در مجلس شــورای 
اسلامی با بیان اینکه حدود هزار میلیارد تومان 
بودجه امسال استان لرستان است گفت: بیکاری 
در لرســتان یک بحران شدید است که همه را 

آزار می دهد.
محمد بیرانوندی در نشست خبری با اصحاب رسانه 
افزود: بیکاری در استان لرستان به گونه ای است که در 
ملاقات های عمومی چهار الی پنج ساعته با مردم 90 

درصد مراجعان درخواست اشتغال دارند.
وی بابیان اینکه در حوزه اشتغال باید کار عمده ای 
در استان صورت گیرد عنوان کرد: در راستای رسیدگی 
به مشــکل بیکاری در استان تیمی مجرب انتخاب و 
مأمور کرده ایم تا مسائل اقتصادی و اشتغال استان را 

به صورت ویژه پیگیری کنند.
وی بیان کرد: در بحث مشکلاتی که لاستیک سازی 
با آن مواجه بــود ورود کرده ایم و همچنین در بحث 
نیروگاه برق و مشکلات کارخانه پارسیلون نیز پیگیری 
شــد به طوری که مدیر کارخانه پارسیلون خلع ید و 
کنسرسیومی تشکیل و بنا شد به مشکلات این کارخانه 

رسیدگی شود.
وی خاطرنشان کرد: در بودجه امسال ردیفی تحت 
عنوان ارتقا شاخص های توسعه گنجانده و حدود هشت 
استان را جدا کرده اند که لرستان جز این استان ها قرار 

نگرفته است. 
نماینده مردم خرم آباد در مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه وضعیت بیکاری استان لرستان نسبت به 
سایر استان ها بدتر و از طرفی وجود کارخانه ها و صنایع 

در استان کمتر است گفت: در بحث استخدامی های 
غیربومی نیز مطرح کردن آن به نفع اســتان نیست 
چراکه اکثر مردم این اســتان در اســتان های دیگر 
مشغول کار هستند که اگر خیلی به موضوع غیربومی 
بودن پرداخته شود ممکن است برای اشتغال این افراد 
در استان های دیگر مشکل ایجاد و آنها را اخراج کنند.

وی اظهار داشت: در بحث بیکاری استان بهترین 
آمار وجود جوانان بیکار است، و بهتر است آمار بیکاری 
اســتان لرستان را دقیق تر اعلام کنند تا مردم بدانند 

وضعیت ما از چه قرار اســت؛ زیــرا همه دولتمردان 
می دانند بزرگ ترین معضل استان لرستان بیکاری است

بیرانوندی افزود: آنچه می تواند ما را از این بحران 
نجات دهد فرهنگ استقبال از سرمایه گذار و تخفیفات 
برای سرمایه گذاری است تا توانیم به شکل بهتری کارها 

را پیش ببریم.
وی افزود: اگر کسانی در استان هستند که وضعیت 
مالی مناسبی دارند در خود استان سرمایه گذاری کنند 

تا جوانان لرستان از این بیکاری نجات پیدا کنند.

نماینده مردم خرم آباد در مجلس:

بحران شدید بیکاری در لرستان آزاردهنده است

نخستین پهپاد پویش جنگل با حضور مسئولان 
و دانش پژوهان در دانشــگاه علوم کشاورزی ساری 

رونمایی شد.
علیرضا حسین پور سازنده نخستین پهپاد پویش جنگل 
در مراسم رونمایی از پهپاد در دانشگاه منابع طبیعی ساری با 
اشاره به این که تهیه عکس های هوایی گران است و به صرفه 
نیست گفت: قابلیت پهپاد در پایش جنگل ها بسیار کاربردی 
اســت. سازنده دستگاه پهپاد پویش منابع طبیعی، پرواز در 
روزهای ابری و بارندگی خفیف را از مزایای این پهپاد عنوان 
کرد و گفت: این پهپاد قابلیت پرواز در تمام ساعات شبانه روز 

و کنترل به صورت دستی و اتوماتیک را دارد.
حسین پور برد دستگاه پهپاد را پنج کیلومتر، وزن آن را 
یک کیلوگرم و قدرت تصویربرداری این دستگاه را )اچ دی( 
عنوان کرد و اظهار داشــت: با هر بار شارژ باتری 20 دقیقه 

پرواز و فیلم برداری امکان پذیر است.
این سازنده پهپاد، تولید مدل های سه بعدی از جنگل ها با 
یک الی پنج سانتیمتر، توانایی تشخیص نوع بیماری درختان، 
توانایی تشــخیص نوع درخت ها با نوع کنتراس و رنگ ها، 
تفکیک گونه ها با نشــان دادن نوع برگ را از دیگر مزیت ها 
و قابلیت های این پهپاد برشمرد.حسین پور تصریح کرد: از 
این پهپاد برای نشان دادن تغییرات جنگل ها در تهیه نقشه، 
پایش آتش سوزی و نشان دادن نقاط خطر، قابلیت دسترسی 
و بذرپاشــی در نقاط دوردســت جنگل به راحتی می توان 
استفاده کرد.وی با بیان این که دسترسی و مکان یابی توسط 
این پهپاد به آسانی امکان پذیر است افزود: در مناطق ریزش 
و رانش زمین و دسترســی به نقاط کور با تنظیم دستی و 

الکترونیکی دستگاه امکان پذیر است.
به گفته وی، آنالیز نقشه در گوگل مپ امکان پذیر نیست 
ولــی آنالیز تمام موارد فیلم برداری در این پهپاد امکان پذیر 
اســت و از 5 تــا 50 نقطه از یک بــرگ درخت را می تواند 

به وضوح فیلم برداری کند.

مشهد- خبرنگار کیهان:
قرآن دست نویس دانشــگاه فنی مهندسی گلپایگان 
اصفهان که مدت یک سال برای کتابت آن زمان صرف شده 

بود، طی مراسمی به موزه آستان قدس رضوی اهداء شد.
 نماینده دانشگاه فنی مهندسی گلپایگان در این مراسم اظهار 
داشت: سال گذشته طرح کتابت قرآن کریم به صورت دست نویس 
به همت دانشجویان، اســاتید و کارمندان دانشگاه فنی مهندسی 
گلپایــگان با حضور زائران حضرت رضا)ع( در دارالقرآن کریم حرم 
مطهر آغاز شــد و پس از آن برای ادامه کتابت به دانشــگاه فنی 

گلپایگان انتقال یافت.
محســن جعفری با بیان اینکه مهم تریــن هدف از کتابت این 
قرآن به صورت دست نویس افزایش انس و الفت میان دانشجویان 
با قرآن کریم بوده است، گفت: تمامی مراحل این کار اعم از صحافی، 
کتابت و... توسط 400 نفر از دانشجویان، اساتید و کارمندان دانشگاه 
گلپایگان اصفهان انجام شده و مدت زمانی که برای کتابت این قرآن 
صرف شــد، یک سال بوده است. همچنین جلد صحافی شده این 

قرآن کریم از چرم اصفهان تهیه شده است.

کمــر تولیدکنندگان اســتان کهگیلویه و 
بویراحمد زیر نرخ بالای سود تسهیلات سرمایه 

در گردش خم شده است.
در نشســت بررســی طرح هــای مصوب ســفر 
رئیس جمهور به اســتان کهگیلویه و بویراحمد که به 
ریاست معاون اقتصادی استاندار برگزار شد، مدیر شعب 
بانک تجارت استان کهگیلویه و بویراحمد با بیان اینکه 
تولیدکنندگان از تســهیلات با نرخ سود بالا استقبال 
نمی کنند، اظهار داشت: مردم به دنبال تسهیلات تک 
رقمی هستند و تسهیلات با نرخ سود دو رقمی دردی 
از آنها دوا نمی کند.محسن ده محسنی افزود: هزینه های 
واحدهای تولیدی بالا بوده و از این لحاظ با واحدهای 
خدماتی تفاوت داشــته و نیاز به ســرمایه در گردش 
با ســود تک رقمی دارند.وی تصریح کرد: نرخ ســود 

تســهیلات باید 4 یا 5 درصد باشد تا تولیدکنندگان 
بتوانند با اطمینان خاطر نسبت به دریافت تسهیلات 
اقدام کنند. مدیر شعب بانک تجارت استان کهگیلویه 
و بویراحمــد گفت: اکثر متقاضیان واحدهای صنعتی 
که به بانک مراجعه می کنند، از بالا بودن نرخ ســود 

تسهیلات سرمایه در گردش گلایه مند هستند.
مدیر شعب بانک کشــاورزی استان کهگیلویه و 
بویراحمد هم در این نشســت گفت: تولیدکنندگان 
واحدهای کشــاورزی از ســودهای بالای تسهیلات 
سرمایه در گردش استقبال نمی کنند. الله داد محمدی 
با بیان اینکه سرمایه گذار نیازمند تسهیلات سرمایه در 
گردش با نرخ سود پایین است، عنوان کرد: دولت وقتی 
می خواهد به مناطق محروم کمک کند باید همه شرایط 

مردم و سرمایه گذاران این مناطق را ببیند.

 نماینده مردم دامغان در مجلس شــورای اسلامی گفت: 
یک هزار میلیارد تومان اعتبار برای پروژه های نیمه تمام این 
شهرستان مورد نیاز اســت که باید با برنامه ریزی درست و 

اولویت بندی تخصیص یابد.
 ابوالفضل حســن بیگی در نشست شورای اداری دامغان با بیان 
اینکه اعتبارات سفر فروردین ماه دولت به استان سمنان تاکنون تنها 
37 درصد اختصاص یافته اســت، ابراز داشت: تنها در این شهرستان 
برای تکمیل پروژه های نیمه  تمام یک هزار میلیارد تومان نیاز است و 
با توجه به  قرار داشتن تصویب لایحه بودجه سال 96 در گروه تلفیق، 
مدیران استان و شهرستان باید اولویت های خود را برای دریافت اعتبار 
پیشنهادهای خود را ارائه تا موضوعات در بودجه سال آینده لحاظ شود. 
وی افزود: 40 درصد از خواسته های جمعیت 85 هزار نفری دامغان 
رفع مشــکلات بخش کشاورزی و مابقی در حوزه بهداشت و درمان، 
صنعت، بیکاری و اشــتغال و عمران روســتایی است که باید مدنظر 

مسئولان قرار گیرد.
نایب  رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
شورای اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به مخالفت های 
نمایندگان مردم استان مازندران در مجلس در بحث انتقال آب دریای 
خزر به اســتان سمنان، گفت: یکی از دلایل این مخالفت تحت تأثیر 
فضای مجازی اســت که ریشــه آن در خارج از کشور بوده و سازمان 
حفاظت محیط زیســت در بحث انتقال آب دریای خزر به ســمنان 

اصطلاحاً از آتش بیاران معرکه است.

مدیرعامل شــرکت عمران شهرهای جدید 
از بهره برداری قطار حومه ای هشتگرد در سال 

آینده خبر داد.
محسن نریمان در حاشــیه بازدید خبرنگاران از 
پروژه قطار حومه ای هشتگرد افزود: یکی از پروژه های 
مهم برای اتصال شــهرهای جدید به شهرهای مادر، 
پروژه متروی هشــتگرد است که با اجرای این طرح، 
شهر جدید هشتگرد به شهرهای کرج و تهران متصل 

می شود.
 وی ادامــه داد: هم اکنون پــروژه قطار حومه ای 
شــهر جدید هشــتگرد بیش از 86 درصد پیشرفت 

فیزیکی دارد.
 به گفته معاون وزیر راه و شهرســازی، این پروژه 
در نیمه اول سال آینده به بهره برداری می رسد و لازمه 
آن تأمین منابع لازم از طریق اوراق مشــارکت، اوراق 
خزانه اســلامی و تخصیص اعتبار مستقیم و به موقع 

از سوی دولت است.

 نریمان تصریح کرد: ایستگاه هشتگرد بزرگترین 
ایســتگاه متروی شهری در سطح کشور است که در 
فضایی به مســاحت 23 هکتــار و زیربنای 20 هزار 

مترمربع ساخته می شود.
 وی افزود: تاکنون نزدیک به 300 میلیارد تومان 
برای این پروژه هزینه شــده است و در صورت تأمین 
150 میلیارد تومان دیگر، در نیمه اول سال آینده شاهد 

بهره برداری از این ایستگاه خواهیم بود.
 مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید تصریح 
کرد: با توجه به بهبود پیشرفت فیزیکی قطار حومه ای 
شهر جدید هشتگرد، اقبال برای خرید مسکن در این 
شهر افزایش یافته است و به نظر می رسد با بهره برداری 
از مترو، شاهد افزایش استقبال عمومی برای سکونت 

در این شهر خواهیم بود.
 نریمان گفــت: در صورت بهره بــرداری از قطار 
حومه ای شهر جدید هشتگرد، قیمت مسکن در این 

شهر افزایش می یابد.

معاون پیشگیری از وقوع جرم دادگستری همدان گفت: 
در حال حاضر ۱5۰۰ حکم تخریب بناهایی که با اجازه دهیاران 
و بدون دریافت مجوز قانونی و با تغییر کاربری در روســتاها 

ساخته شده صادر شده است.
سعید گلستانی در نشست مشــورتی دهیاران با مدیران قضایی 
که در فرمانداری همدان برگزار شد، با اشاره به تخلفاتی که در حوزه 
روســتاها صورت می گیرد و مشکلاتی که دهیاران در روستاها با آن 
مواجه می شوند، اظهار داشــت: در برخی موارد دست دهیاران برای 

جلوگیری از تخلفات بسته است.
وی از فعالیت 27 گشــت در روستاهای استان همدان خبر داد و 
گفت: این گشــت ها به محض مشاهده تخلف و تماس دهیاران برای 
پیشــگیری از تخلفات روستایی در حوزه منابع طبیعی و امور آب در 

محل حاضر شده و از اجرای تخلفات جلوگیری می کنند.
وی بر لزوم پیشگیری از تعرضات در حوزه منابع طبیعی و محیط 
زیست تأکید کرد و افزود: اگر دهیاران این تعرضات را گزارش نکنند، 
عده دیگری از روستاییان هم به قانون شکنی تشویق می شوند و ضرر 

این کار به همان روستا برمی گردد.
گلستانی تجاوز به حریم رودخانه ها را یکی از مشکلات و تخلفات 
حوزه روستایی برشمرد و اضافه کرد: وقتی به حریم قانونی رودخانه ها 
تجاوز می شود بســتر رودخانه طی چند سال کاهش پیدا می کند و 
در زمان وقوع سیل همان افراد متعرض در معرض تهدید جدی قرار 

می گیرند.
وی دهیاران را موظف به حفاظت از حریم های قانونی دانســت و 
گفت: نباید اجازه داد کسی از این منابع طبیعی برداشت شخصی کند 

و از حریم رودخانه ها سوءاستفاده شود.
سعید گلســتانی با بیان اینکه برداشت های غیرمجاز از آب های 
زیرزمینی و حفر چاه های غیرمجاز آسیب جدی در بحث خشکسالی 
محسوب می شــود  بر لزوم پیشــگیری از حفر چاه های غیرمجاز و 
جلوگیری از اضافه برداشــت چاه های مجاز در راستای حفظ منافع 

مردم تأکید کرد.

معاون کنسولی و امور مجلس وزیر امور خارجه 
گفت: با گشایش دفتر الکترونیکی صدور روادید در 
در  می توانند  مختلف  ارومیه، شهروندان کشورهای 
این فرودگاه در مدت پنج دقیقه روادید دریافت کنند.

حسن قشــقاوی در آئین افتتاح این دفتر با بیان اینکه 
آذربایجان غربی بستری مناسب برای توسعه صنعت توریسم 
درمانی دارد، افزود: راه اندازی دفتر صدور روادید الکترونیکی 
زیرساختی مناسب برای توسعه این بخش است.وی ادامه داد: 
ارومیه چهارمین شــهر کشور است که در فرودگاه آن دفتر 
الکترونیکی صدور روادید افتتاح می شود.قشقاوی گفت: اتباع 
180 کشور به جز 10 کشور آمریکا، انگلیس، کانادا، اردن، 
سومالی، کلمبیا، افغانستان، پاکستان، بنگلادش و هندوستان 
می توانند بدون روادید به ارومیه سفر و در فرودگاه این شهر 
روادید دریافت کنند.معاون کنســولی و امور مجلس وزیر 
امور خارجه ابراز امیدواری کرد با راه اندازی پروازهای مسیر 
عراق به ارومیه، روادید اتباع عراقی نیز در ارومیه صادر شود.

مدیرکل فرودگاه های آذربایجان غربی نیز گفت: افتتاح این 
دفتر فرصت خوبی برای توســعه پروازهای خارجی فراهم 
می کند و مهمتر از آن موجب حضور بازرگانان، سرمایه گذاران 

و گردشگران خارجی در استان می شود.
کمال پرهیــزگار به افزایش تقاضای روادید از ســوی 
اتباع عراقی اشاره کرد و افزود: با افتتاح دفتر صدور روادید 
الکترونیکــی به زودی روادید برای اتباع این کشــور صادر 
می شود.وی از افزایش 28 درصدی پروازها از فرودگاه ارومیه 
در 9 ماهه ســال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
خبر داد و اظهار کرد: امیدواریم این روند افزایشی در ماه های 

باقیمانده امسال و سال های آینده نیز ادامه یابد.
پیــش از ایــن، روادیــد فرودگاهــی در فرودگاه های 
امام خمینی)ره( و مهرآباد تهران، مشهد، شیراز و تبریز صادر 
می شد و ارومیه نیز در این جمع قرار گرفت. روادید فرودگاهی 
تنها با هدف تسهیل روند جهانگردی اتباع کشورهای مختلف 

که گذرنامه های عادی دارند، صادر می شود.

معاون هماهنگ کننده سپاه همدان:
کیهان برترین رسانه فعال

در خط ولایت و انقلاب است

نیاز به 6 میلیون یورو برای تکمیل
خط انتقال گاز دامغان به نکا

50 هزار خودرو آلاینده در تبریز 
تردد دارند

نماینده مردم دامغان در مجلس:
۱000 میلیارد تومان برای

پروژه های نیمه تمام دامغان نیاز است

اهدای قرآن دستنویس
 به موزه آستان قدس رضوی

صدور ۱500 حکم تخریب
تغییر کاربری غیرمجاز در روستاهای همدان

دانش آموزان سوم ابتدایی تبریز:
فداکاری آتش نشانان پلاسکو را 

در کتاب فارسی بنویسید

شیوع بیماری لکه سفید
 در مجتمع پرورش میگو 

چوئبده آبادان

استاندار خراسان رضوی:
۱۷0 میلیارد تومان اعتبار 
برای حاشیه شهر مشهد 

اختصاص یافت

مردم غیزانیه آب آشامیدنی سالم ندارند

۱/4 میلیون هکتار جنگل های شمال از بین رفت

تولیدکنندگان کهگیلویه و بویراحمدی از تسهیلات بانکی استقبال نمی کنند

مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید خبر داد

قطار حومه ای هشتگرد 
سال آینده به حرکت درمی آید

نوجوان برازجانی
ناجی 3 بیمار شد

350 واحد مسکونی رایگان به 
اهالی نایبند بندرعباس واگذار شد

نماینده مردم بشرویه در مجلس:
جریمه وام های کشاورزان 

خسارت دیده خراسان جنوبی 
بخشیده  شد

دفتر صدور روادید الکترونیکی 
در فرودگاه بین المللی ارومیه 

گشایش یافت

رونمایی 
از نخستین پهپاد پویش جنگل 

در ساری


